
 

 
 

Strmeli so  

nad njegovim naukom,  

kajti učil jih je kakor tisti,  

ki ima oblast,  

in ne kakor pismouki.  

V njihovi shodnici pa je bil  

prav tedaj človek  

z nečistim duhom in je zavpil:  

»Kaj imamo s teboj,  

Jezus Nazaréčan?  

Si nas prišel pokončat?  

Vem, kdo si: Sveti, od Boga.«  

Jezus pa mu je zapovedal:  

»Umolkni in pojdi iz njega!«  

Nečisti duh ga je stresel,  

zavpil z močnim glasom  

in šel iz njega. 
 

(Mr 1,22–26) 
 

 

BESEDA, KI SPREMINJA ŽIVLJENJE 
 

   Današnji evangeljski odlomek predstavlja Jezusa, 
ki je s svojo malo skupnostjo učencev vstopil v Ka-
farnáum, mesto, v katerem je živel Peter, in ki je bilo 
v tistem času največje v Galileji.  
   Evangelist Marko pripoveduje, da je Jezus, ker je 
bila sobota, takoj šel v shodnico in začel učiti. Njego-
va prva skrb je posredovanje Božje besede z močjo 
Svetega Duha.  
   V središču današnje pripovedi je dogodek eksorci-
zma, preko katerega je Jezus predstavljen kot pre-
rok, mogočen v besedah in v dejanjih. 
   Ljudje so strmeli nad njegovimi besedami, saj niso 
bile običajne besede, niso bile podobne tistim, ki so 
jih običajno poslušali. Pismouki namreč učijo, vendar 
brez kakršnega koli osebnega ugleda. Jezus pa, 
nasprotno, uči kot tisti, ki ima oblast in s tem razode-
va, da je Poslani od Boga in ne kot preprost človek, 
ki mora utemeljevati svoj nauk na predhodnih izroči-
lih. Jezus ima torej polno veljavnost. Evangelij pravi, 
da so ljudje rekli: 'Nov nauk z oblastjo je.' 
   Kaj pomeni 'z oblastjo'? Pomeni, da se je v Jezu-
sovih človeških besedah čutila vsa moč Božje bese-
de, čutila se je oblast samega Boga, Svetega Duha. 
Ena od glavnih značilnosti Božje besede je, da ure-
sniči to, kar pravi. Božja Beseda je namreč skladna z 
njegovo voljo.  

   Evangelij je beseda življenja, ki ne zatira ljudi, nasprotno, osvobaja tiste, ki so sužnji hu-
dobnih duhov tega sveta, bodisi duha nečimrnosti, navezanosti na denar, ošabnosti, čut-
nosti … Evangelij spreminja srce. Spremeni življenje. Evangelij je sposoben spremeniti lju-
di. Zaradi tega imamo kristjani nalogo, da odrešujočo moč razširjamo vsepovsod in s tem 
postanemo misijonarji ter glasniki Božje besede. K temu nas spodbuja današnji odlomek, 
ki pravi: 'In glas o njem,' glas o Jezusu, 'se je takoj razširil po vsej okolici, po vsej Galileji.'  
   Vedno si zapomnimo, da ima evangelij moč spremeniti življenje! 

Po: E. Mozetič 

 

Župnijska Oznanila 

 

Trnja in Zagorja 

4. nedelja med letom           28.1.2024 Leto XXII., 5 (1155) 



 
 

Svete maše: 

4. NEDELJA 

MED LETOM 

                      28.1. 
Sv.TomažAkvinski,c.u. 

 

Trnje 
Trnje 

Zagorje 

 

  8,30 Češčenje SRT za uspeh misijona 
  9h +Nadja Smrdelj, Trnje 52, 30. dan 

10,30 Za vse župljane obeh župnij 

Ponedeljek    29.1. 
Sv. Valerij, škof 

 

Palčje 
 

17,30 +Franc in Ivana Česnik, Pivka, dar. Palčje 71 

Torek             30.1. 
Sv. Martina, mučenka 

 

Klenik 
 

17,30 +Boža Grlj, Klenik 86, obletna 

Sreda            31.1. 
Sv. Janez Bosko, duh. 

 

R. Brdo 
 

18,30 +Ivan in Emilija Vrh, Ratečevo Brdo 2, obletna 

Četrtek          1.2. 
Sv .Brogota Irsla. op. 

Juršče 

Zagorje 
16h +Franc in Julijana Sedmak, Juršče 89 

17,30 Molitvena ura za uspeh misijona 

1. Petek            2.2. 

JEZUSOVO DARO-

VANJE - SVEČNICA 

 

Zagorje 
Trnje 

 

17h +Jedokija Fatur, Drskovče 1, dar. Parje 22, oblet. 
18,30 +Evgen Vodopivec, Klenik 62 

Sobota             3.2. 

Sv. Blaž, škof, muč . Zagorje 
17h Spoved 

17,30 +Srečo Vadnjal, dar. Palčje 60 

5. NEDELJA 

MED LETOM 

                      4.2. 
Sv. Jožef Leoniški, r. 

 

Trnje 
Trnje 

Zagorje 

 

  8,30 Češčenje SRT za uspeh misijona 
  9h +Mima in Stane Vodopivec, Trnje 39, obletna 

10,30 Za vse župljane obeh župnij 

 
- Danes lepo pozdravljam med nami p. Marjana Čudna, frančiškanskega provin-
ciala – predstojnika vseh frančiškanov v Sloveniji, ki bo vodil letošnji ljudski misi-
jon v naših dveh župnijah od petka, 8. marca do 5. postne nedelje, 17. marca. 
Kako bo misijon potekal, nam bo povedal sam. 
- STARŠE 3. RAZREDA v Zagorju prosim, da pridete na sestanek z otroki jutri, 
29.1.2024 ob 16h. Nujno se moramo pogovoriti o poteku verouka teh otrok! 
- PRAZNIK JEZUSOVO DAROVANJE – SVEČNICA je v petek, je zadnji božič i 
praznik. Spominja nas, da sta Marija in Jožef izpolnjevala Božjo postavo Stare 
zaveze, ki je naročala, da vsakega prvorojenca darujejo Bogu. Ker Bog noče člo-
veških žrtev, kot so jih velikokrat darovali pogani svojim bogovom, so prvorojenca 
odkupili z darovanjem živali: tisti, ki so bili premožni, so darovali enoletno jagnje, 
ubožni pa so darovali par golobčkov ali grlic, kar sta darovala tudi Marija in Jožef. 
To kaže na njun revni stan, saj je bil Jožef le navaden tesar, ne pa posestnik čred 
ovac. 
 V krščanstvu je to tudi praznik luči, ker je starček Simeon imenoval Jezusa, da 
je LUČ v razsvetljenje poganov. Zato je v katoliški cerkvi ta dan blagoslov sveč, ki 
jih prižigamo ob blagoslovu domov, ob obisku duhovnika, ki prinaša sv. obhajilo 
bolnikom in ostarelim in ob umirajočem kristjanu. Zato prinesite na Svečnico k 
blagoslovu sveče. Takrat jih bomo prižgali v spodbudo, da bomo tudi mi prinašali 
Kristusovo luči v sedanji svet. 
- PRVI PETEK pade letos tudi na dan Svečnice, zato bom dopoldne obiskoval in 
obhajal bolnike in ostarele. Če še kdo želi, da ga obiščem, naj mi do četrtka sporoči. 



Župnijska Oznanila izdajata župniji Zagorje in Tr-

nje, odgovarja Niko Štrancar, župnik,  

Zagorje 113, 6257 Pivka, 

GSM 041/377-223 in www.ztz.rkc.si 

 

 
 

- V soboto (prva v mesecu) goduje sv. Blaž, ki je priprošnjik za zdravje grla in 
vseh drugih bolezni. Zato v katoliški Cerkvi delimo Blažev blagoslov z  name-
nom, da nas Bog na njegovo priprošnjo obvaruje bolezni grla in vseh drugih bole-
zni. To je prošnja – ne zagotovilo! Prav je, da molimo za zdravje in naredimo 
vse, kar je v naših močeh, da ga ohranimo. Sprejmimo pa tudi bolezni, ko nas pri-
zadenejo, in jih prenašajmo združeni z Jezusom, ki pravi, naj nosimo vsak dan 
svoj križ in ga nosimo za njim. 

- DELAVNICE MOLITVE IN ŽIVLJENJA bodo potekale na Jurščah ob torkih 
ob 18,15.  
Uvodno srečanje bo že ta teden – v torek 30. januarja. Lahko se prijavite na 
GSM: 051 312 335 (Irena Sedmak) ali prideš ''kar tako.'' 
Povabljeni mladi in starejši, moški in ženske, če ste Cerkvi blizu ali oddaljeni od 
nje, kristjani različnih usmeritev…. 
 

Kakšno vlogo ima hudič (satan) v Božjem načrtu? 
 

   V preteklosti so grozne upodobitve 

hudiča koga še prestrašile. Danes se ob 

njih nasmejemo. Nevarnost našega časa 

je v tem, da se v filmih in revijah po eni 

strani srečamo s številnimi podobami 

najrazličnejših pošasti. Te nas navajajo 

na grdo, tako da hudičeve grdote ne 

opazimo več in se tako on uspešno skri-

va. To je namen tistih, ki ne želijo, da bi 

razmišljali o njem, ki nam nastavlja 

past. Tako ovirajo Božje delovanje. Po 

drugi strani nam filmska industrija po-

gosto predstavlja življenje, ki ni resnič-

no. Ko se vživimo v svet filmov, posta-

nemo nesposobni za soočanje s proble-

mi resničnega življenja, med katerimi je 

tudi boj z zlom. Samo močni v duhu 

prepoznajo to subtilno zavajanje in se 

spustijo v boj z zlom.  

   Ni mogoče primerjati »junakov« da-

našnjega časa s pogumnimi ljudmi iz 

preteklosti, ki so z bornimi sredstvi pre-

hodili kontinente in prepluli oceane, da 

so odkrivali nove svetove. Še manj jih 

lahko primerjamo z mučenci, ki so se 

soočili z levi in še prej zmagali skuš-

njavca. Vedeli so, da življenje ni samo 

cvetje in pivo, da je trpljenje sestavni 

del življenja na tem svetu in da se nekje 

skriva zvita kača, ki jo je treba prema-

gati.  

   V Bogu, ki vse obrne v dobro, lahko 

vlogo hudiča umestimo v proces svoje 

rasti in dozorevanja, ki se najbolj ure-

sničuje prav preko preizkušenj. To po-

meni, da verujemo v hudičev obstoj, se z 

njim soočimo, ga opazujemo, v molitvi 

razmišljamo o njegovem načinu delo-

vanja, se pogumno borimo, ne da bi na-

ivno mislili, da 

ima rožičke, rep, 

gobček ali poteze 

»padlega ange-

la« (Alessandro 

Baricco), ali še 

slabše, da je 

najbolj inteligen-

ten čisti duh. 
Po: G. Amorth, Bog, lepši od hudiča 

 
 

Če se naučimo živeti v odpuščanju, 
se poveča naša sposobnost 
postajati žene in možje miru.  

(papež Frančišek) 
 



 
 

O SIMEONU IN ANI 
 

   Bil pa je v Jeruzalemu mož, ki mu je bilo ime Sime-

on; bil je pravičen in bogaboječ. Pričakoval je Izrae-

lovo tolažbo in Sveti Duh je bil nad njim. In Sveti 

Duh mu je razodel, da ne bo videl smrti, dokler ne bo 

videl Gospodovega Mesija. (Lk 2,25–26,) 

   Tam je bila tudi prerokinja Ana, Fanuélova hči iz 

Aserjevega rodu. Bila je že zelo v letih. Po svojem 

devištvu je sedem let preživela z možem, nato pa je 

kot vdova dočakala štiriinosemdeset let. Templja ni 

zapuščala, ampak je noč in dan s posti in molitvami 

služila Bogu. Prav tisto uro je stopila tja in zahvalju-

joč se slavila Boga ter o njem pripovedovala vsem, ki 

so pričakovali odkupitev Jeruzalema. (Lk 2,36–38,) 

 

   Evangelist Luka opisuje značilnosti Simeona: Bil 

je pravičen in pobožen. Bil je tisti, ki čaka. Svoje 

oči je imel uprte v Izraelovo rešitev. Sveti Duh je 

počival na njem. Ta Simeon o otroku poje hvalnico. 

V otroku prepozna odrešenje in luč, ki bo svetila 

vsem ljudem. Prerokuje, kaj bo ta otrok storil za Iz-

rael. Hkrati pa se poslavlja od sveta. Videl je vse, po čemer je hrepenel. Sedaj se lahko v 

miru poslovi. Vse, kar je hotel videti, je videl, in vse, kar je hotel doživeti, je doživel. 

Sedaj lahko izpusti svoje življenje, nasičen z življenjem, v hvaležnosti za to, kar je živel. 

V svoji starosti je izpolnil še eno pomembno nalogo. Pokazal je na bistveno, na Izraelo-

vo rešitev, na Mesija, ki ga je svojemu ljudstvu poslal Bog. Sedaj ga je videl in lahko 

odide.  

   O Ani pri Luku beremo njeno življenjsko zgodbo. Njena življenjska zgodba kaže na 

njeno naravo. Vse je preživela: poročila se je in sedaj je vdova. Stara je 84 let. To je 

simbolično število. Štiri označuje zemeljsko. Stoji z obema nogama na zemlji. Osem je 

število večnosti, neskončnosti, število transcendentnosti. Je odprta za Boga. To izraža 

tudi s tem, da se neprestano zadržuje v templju in služi Bogu s postom in molitvijo. Njej 

niso dane nobene besede, toda o otroku govori vsem, ki pričakujejo odrešitev Jeruzale-

ma. V tem otroku vidi Odrešenika, ki bo tolažil in rešil Izrael ter ozdravil rane človeštva. 
 Po: A. Grün, Kaj nam omogoča živeti 

 

SMEH JE POL ZDRAVJA 
STAROST – »No, gospod, koliko let mi 
prisodite?« ponosno vpraša dama. – »Če 
vidim vaše bistre oči, bi rekel 18; če opa-
zujem vašo gibčnost, bi rekel 19; če po-
gledam kožo vašega obraza, bi rekel 20. 
Koliko bi vam dejansko prisodil, lahko torej 
izveste, ko sami naredite seštevek.« 

 

 

 
 

Njegov oče in njegova mati  

sta se čudila temu,  

kar se je o njem govorilo. 

Simeon jih je blagoslovil  

in rekel Mariji, njegovi materi: 

»Glej, ta je postavljen v 

 padec in vstajenje mnogih  

v Izraelu in v znamenje,  

ki se mu bo nasprotovalo,  

in tvojo dušo bo presunil meč, 

da se razodenejo misli  

iz mnogih src.«  
 

(Lk 2,33–35) 

 

Če hočejo laiki pokazati  
svoje posebno poslanstvo v svetu,  

bodo ugotovili,  
da je njihovo najvažnejše  
in natančno poslanstvo  

v njihovem družinskem življenju. 
(François Xavier Van Thuan) 

 


